
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XXI/09

Protokół
Z obrad

XXI Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu  23  kwietnia  2009 roku w godz.  Od  10.00  do  12.30  w Urzędzie  Miasta  w
Chełmnie, sala nr 4, odbyły się obrady XXI  Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:

Zaproszeni goście:

1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
5. Edward Rączka – Radca Prawny;
6. Wiesława Madej – pracownik GBP;
7. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 1.
Posiedzenie  otworzył  Przewodniczący Rady Pan  Henryk Krzywdziński  przywitał  obecnych
radnych i pracowników UG. 
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum. 

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (zał. Nr 2).
Do porządku nie zgłoszono uwag.

Ad. 2.
Przedstawienie  uchwał  Rady  Gminy  Chełmno  podjętych  na  poprzedniej  Sesji  oraz
sprawozdania z ich realizacji. (zał. Nr 3)
Sprawozdanie z  realizacji  uchwał  przedstawiła  P.  Woelke.  Do sprawozdania nie  zgłoszono
uwag. 

Elżbieta Zawal
Lech Orzech
Marek Kraśkiewicz
Krystyna Janowska
Jan Kaczmarczyk
Krzysztof Madej
Piotr Trzpil
Janusz Jakubowski
Zygmunt Urtnowski
Kazimierz Pasiński
Cezary Mikrut
Mieczysław Urbański
Ewa Szczęch
Zbigniew Kłos
Henryk Krzywdziński
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Ad. 3.
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt przedstawił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji (Zał. Nr 4).

P. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie interpelacji.
1. P. Janowska prosi by porozmawiać z PZD w sprawie poszerzania dalszej części drogi w

kierunku  Wielkich  Łunaw.  Jeśli  droga  nie  będzie  robiona  w  najbliższym czasie  to
należałoby  zasypać  dziury  na  poboczach,  ponieważ  przy  mijaniu  się  dwóch
samochodów  nie  ma  możliwości  zjechania  na  pobocze  (przez  wyboje).  Jest
niebezpiecznie.
P. Wójt powiedział, że z tego co się orientuje to poszerzanie asfaltu będzie robione w
sierpniu.

2. P. Urtnowski ponawia interpelację w sprawie „namalowania” pasów ruchu (wysepki) na
skrzyżowaniu trasa nr 1 – ul. Łunawska (na ul Łunawskiej). Jest coraz większy ruch i
robi się coraz niebezpiecznej.  P. Urtnowski jest gotowy spotkać się z pracownikiem
WZD i wyjaśnić dokładnie o co chodzi.
P. Wójt powiedział, ze odbyło się spotkanie burmistrza  z WZD ws skrzyżowań z trasa
nr  1,  jest  pomysł  by zrobić  skrzyżowanie z  ul.  Łunawską,  ale  nie wiadomo jeszcze
dokładnie kiedy.
P. Jakubowski powiedział do P. Urtnowskiego ile można składać interpelacje w jednej 
sprawie. WZD kilkakrotnie odpowiadał na w/w interpelację i zapewne zdania nie 
zmienią.

3. P. Zawal spytała czy będzie zbiórka starych lodówek?
P. Wójt odpowiedział, że taka zbiórka się odbędzie w połowie maja br.

4. P.  Pasiński  prosi  by  gmina  zorganizowała  zbiórkę  opakowań  po  sianokiszonkach,
ponieważ jest to dla rolników duży problem.

5. P. Pasiński prosi by śmieci przy drogach gminnych były zbierane na bieżąco, można
zaangażować  gminnego  busa.  Worki  długo  leżą  przy  drogach  i  bardzo  często  są
porozrywane. Przy drogach powiatowych również worki nie są zbierane od razu.
P. Urbański dodał, że obok P. Drążek w Dorposzu Chełmińskim od świąt stoi worek,
który nie został uprzątnięty, należy to zrobić.

6. P. Pasiński zwrócił uwagę, że firma, która odbiera posegregowane śmieci, bardzo często
nie zabiera pojemnika bo nie jest pełen, a powinna to robić, ponieważ często za kilka
dni i tak muszą po niego przyjechać, a to podwyższa koszty.

7. P. Orzech prosi o zorganizowanie spotkania rolników z WZMWiUW we Włocławku.
Zanosi się na kolejny rok suszy, po zimie woda w jeziorach wzrosła i należy zrobić
wszystko  by  tę  wodę  zatrzymać.  Jeśli  zostanie  otwarta  zasuwa  nad  Jeziorem
Starogrodzkim to woda opadnie. P. Wesołowski nie chce współpracować z rolnikami
więc należy spotkać się z kimś bardziej kompetentnym. 

8. P.  Krzywdziński  prosi  by  w  miarę  możliwości  przyspieszyć  budowę  spinki
wodociągowej Starogrodu z Kałdusem. Są przestoje w dostawie wody z Kijewa, czasem
2-3 godz. Mieszkańcy nie mają własnych ujęć, a brak wody jest poważnym problemem.

9. P. Madej prosi, by pracownicy interwencyjni uprzątnęli piach, który zalega po zimie na
drodze  w Wielkich Łunawach na odcinku przy chodniku,  ponieważ woda nie może
przez to spływać do studzienek. 

Ad. 4.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (zał. Nr 5).
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
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P. Przewodniczący poprosił o sprawozdanie z Komisji Rady Gminy Chełmno.
P.  Kłos  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów,  przedstawił
sprawozdanie z posiedzeń komisji;
P.  Janowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Spraw Socjalnych i  Samorządowych,  przedstawiła
sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym;
P.  Madej  –  Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i  Ochrony
Środowiska przedstawił sprawozdanie z posiedzeń tych komisji.
P.  Szczęch  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  przedstawiła  sprawozdanie  ze  swojej
działalności w okresie międzysesjami.

Godz. 10.30 na posiedzenie przybył P. Piotr Trzpil – przeprosił za spóźnienie.

Ad. 5.
Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu Gminy Chełmno za 2008 rok:

1) Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej
sprawozdania Wójta Gminy Chełmno z wykonania budżetu gminy za 2008
rok.
P. Przewodniczący przedstawił opinię RIO (Zał. Nr 6). Nie zgłoszono uwag.

2) Rozpatrzenie  sprawozdania  Wójta  Gminy Chełmno z  wykonania  budżetu
Gminy Chełmno za 2008 rok – dyskusja.
P. Przewodniczący otworzył dyskusję, lecz radni nie zgłosili żadnych pytań i
uwag.

Ad. 6.
Absolutorium:

1) Przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Chełmno  w/s
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Chełmno (Zał. Nr 7).
P.  Przewodniczący  poprosił  P.  Szczęch  –  Przewodniczącą  Komisji
Rewizyjnej  o  przedstawienie  wniosku  komisji  o  udzielenie  absolutorium
Wójtowi.
P. Szczęch przedstawiła wniosek. Do wniosku nie wniesiono uwag.

2) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej wniosku
Komisji Rewizyjnej w/s udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Chełmno
(Zał. Nr 8).
P. Przewodniczący przedstawił opinie RIO nt. wniosku komisji rewizyjnej
ws udzielenia Wójtowi absolutorium. Nie zgłoszono pytań.

3) P. Przewodniczący otworzył dyskusję – radni nie zgłosili żadnych pytań.
4) Uchwała w/s udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Chełmno (Zał. Nr 9).

P.  Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały ws  udzielenia  absolutorium
Wójtowi.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: 15
„za”.

Głos  zabrał  P.  Wójt.  Podziękował  wszystkim  radnym  za  udzielone  absolutorium  i
dotychczasową współpracę.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2008 rok. (Zał. Nr 10)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie korekty budżetu.
P. Skarbnik przedstawiła korektę, wyjaśniła  że wprowadza się następujące zmiany:
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1. Ustala się plan dochodów w wysokości………………………….………….....…13 952 130 zł,
który zastąpił plan dochodów w wysokości………………………………....…..14 045 568 zł,
w tym:
- dochody bieżące…………………………………………………….....…12 238 810 zł,
- dochody majątkowe………………………………………………….....…1 713 320 zł,
zgodnie z załącznikiem Nr 1,
2. Ustala się plan wydatków w wysokości………………………………………......14 293 907 zł,
który zastąpił plan wydatków w wysokości………………………………......…..14 542 532 zł,
w tym:
- wydatki bieżące………………………………………………….....…….10 866 947 zł,
- wydatki majątkowe……………………………………………….....…….3 426 960 zł,
zgodnie z załącznikiem Nr 2,
3. Limit wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2009 – 2011 zgodnie z
załącznikiem Nr 3 i 3a do uchwały ( plan wydatków na zadania inwestycyjne w 2009 roku
wynosi 3 426 960 zł).
4. 1. Ustala się deficyt budżetu w wysokości 341 777 zł, który zostanie pokryty przychodami
pochodzącymi z:
- zaciągniętej pożyczki w kwocie…………………………………...…………….341 777 zł,
2. Ustala się rozchody budżetu gminy w wysokości…………..……..…………..686 900 zł,
zgodnie z załącznikiem NR 4,
5. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych
zadań zleconych odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 5,
- plan wydatków ………………………………………...…………………..1 917 872 zł,
6. Dotacje celowe na zadania własne gminy realizowane przez podmioty należące i nienależące
do sektora finansów publicznych na łączną kwotę......................................................125 940 zł,
zgodnie z załącznikem Nr 6.
7. Ustala się limity zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz kredytów
i pożyczek zaciągniętych na:
1) sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie…………..……….800 000 zł,
2) sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie…………………….341 777 zł,
3) spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań…………………………...………194 223 zł,
P. Przewodniczący poprosił o pytania. Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości (Zał. Nr 11).
P. Wójt wyjaśnił, że P. Janusz Krakowski wyraził zgodę na nieodpłatne przekazanie działki w
celu  poszerzenia  skrzyżowania  na  drodze  gminnej  w  Nowejwsi  Chełmińskiej.  Poszerzenie
skrzyżowania na ma celu zwiększenie bezpieczeństwa.

Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 9.
Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w sprawie  udzielania  dofinansowania  do  poniesionych
kosztów usuwania azbestu ze Środków GFOŚiGW (Zał. Nr 12)
P. Wójt wyjaśnił, że w związku z sugestiami Rady Gminy Chełmno został zmieniony § 3 pkt.
3, ppkt. 3 załącznika do uchwały Nr XX/148/09 z dnia 12 marca 2009 r. 
Zmianą zajęła się Komisja Rolnictwa Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska,
która pozytywnie zaopiniowała zmianę.
P.  Urbański  powiedział,  że  nie  podoba  mu  się  pomysł  z  potwierdzaniem  przez  sołtysa
składowania  przez  rolnika  azbestu  na gromadzie.  Dlaczego sołtys ma wziąć  na siebie  taką
odpowiedzialność?
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P. Zawal powiedziała, że sołtysi przecież już kiedyś spisywali azbest.
P.  Madej  powiedział,  że  nie  da  się  uniknąć  pewnych „kombinacji”,  a  należy podjąć  jakąś
decyzję. Spytał, czy P. Urbański ma na to inny pomysł?
P. Urbański spytał, dlaczego ma podpisywać oświadczenie innego rolnika, jeśli rolnik sam je
podpisał?
P. Przewodniczący poprosił o sformuowanie formalnego wniosku. Jeśli takich nie ma podda
uchwałę pod głosowanie.
Nie zgłoszono wniosków.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i podał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 10
„za”, 1 „przeciw, 4 „wstrzymujące”.

Ad. 10.
Uchwała w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym
dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Chełmno. (zał. Nr 13)
P. Wójt wyjaśnił, że zgodnie z ustawą z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty w
art. 90 F Rada Gminy uchwala regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze
socjalnym  dla  uczniów  zamieszkujących  na  terenie  gminy.  Uchwałą  Rady  Gminy
wprowadzono nowy regulamin, uwzględniając w nim poprawki dotyczące terminowości
składania  wniosków  o  przyznanie  stypendiów  i  zasiłków  szkolnych,  ponadto
dostosowano regulamin pod kątem określenia wydatków edukacyjnych dokonywanych
przez osoby otrzymujące pomoc.
P. Szczęch spytała o pkt. 3 dot. kosztów nauczania poza miejscem zamieszkania.
P. Wójt wyjaśnił, że chodzi o finansowania kosztów pobytu dziecka w bursie itp.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 11.
Sprawozdanie bibliotek Gminy Chełmno za 2008 rok (Zał. Nr 14).
P.  Przewodniczący  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Socjalnych  i  Samorządowych
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie. Poprosił  P. Wiesławę Madej o przedstawienie
sprawozdania bibliotek. 
P. Madej odczytała sprawozdanie.
Nie zgłoszono więcej pytań.

Ad. 12.
Sprawozdanie  z  wykonania  planu  finansowo  rzeczowego  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Chełmnie za
2008 rok. (Zał. Nr 15)
P.  Wójt  poinformował,  że  niestety  Pani  przewodnicząca  GKRPA  nie  może  być  obecna,
ponieważ trwają egzaminy gimnazjalne. Jeśli  są pytania do sprawozdania to P. wójt  na nie
odpowie. 
P. Przewodniczący poprosił o pytania.
Nie zgłoszono pytań.

Ad. 13.
Sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  Gminy  Chełmno  z  organizacjami
pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy o  działalności
pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie oraz  ze  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu
terytorialnego za 2008 rok.(Zał. Nr 16)
P. Wójt przedstawił powyższe sprawozdanie.
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Do sprawozdania nie zgłoszono pytań.

Ad. 14.
Czynności końcowe.
P. Przewodniczący poprosił P. Madeja o uwagi po objeździe dróg gminnych.
P. Madej poinformował, że Komisja rozpoczęła objazd od strony północnej.
- w Klamrach należałoby dowieźć szlakę na nowej drodze między nowymi domami.
- zwrócono uwagę, że bardzo często zdarza się podorywanie dróg gminnych, komisja podjęła
decyzję, że P. Pora i P. Mikrut będą musieli przywrócić drogę do stanu pierwotnego, ale można
by  poczekać  do  jesieni  po  zbiorach,  ponieważ  P.Mikrut  ma  już  posiane  zboże.  Może
zaproponować P. Mikrutowi by wykupił to co podorał? Droga w tym miejscu i tak będzie miała
tylko 3.5 m szerokości i zostanie duży pas pobocza na którym będą rosły chwasty.
P. Madej zwrócił uwagę, że w Podwiesku działka koło P. Gorzolnika dochodzi do mostku, ale
mostek jest szerszy od drogi. Może dobrym rozwiązaniem byłoby wykupienie kilku metrów
przy mostku od P. Gorzolnika by przy mostku było bezpieczniej.
Komisja zaopiniowała budowę lamp w Łęgu. Nie ma wątpliwości, co do zasadności budowy
lamp w tych miejscach. 
P. Madej poinformował, że 21 kwietnia komisja była w Listwie zobaczyć drogę z mieszanki
gryzu i  masy bitumicznej,  które są bardzo tanie.  Należałoby jak najszybciej  zastanowić się
gdzie takie drogi mogą powstać na naszym terenie.
P. Madej powiedział, że problemem jest zlikwidowana ulga w podatku od dróg. W tej chwili
rolnicy  musza  płacić  za  drogi,  które  defakto  powinny mieć  status  drogi  gminnej.  Należy
poważnie zastanowić się nad tym czy nie należałoby , przejmować dróg od rolników.
Komisja zwróciła uwagę, że na wielu przystankach kosze na śmieci są zniszczone.

P. Wójt ustosunkował się do wypowiedzi P. Madeja.
Powiedział, że co do podorywania dróg to wszystkich trzeba traktować jednakowo, nie można
iść na ustępstwa. Co do mostku na drodze Podwiesk – Małe Łunawy w trakcie sprawdzania jest
gdzie  jest  granica  drogi.  Ws  asfaltu,  który  oglądała  komisja  w  Listwie,  to  jest  to  dobre
rozwiązanie  ale  na  drogach  o  małym  natężeniu  ruchu  i  bez  ciężkiego  sprzętu.  Ws  dróg
prywatnych, jeśli z drogi korzysta kilku rolników a droga jest prywatna to trzeba do sprawy
podejść indywidualnie.

P. Przewodniczący poinformował, że odbędzie się spotkanie z LGD z Opola.
P. Madej spytał jak wygląda sprawa P. Wróblewskiego, która została przedstawiona Radzie na
poprzedniej sesji?
P. Wójt odpowiedział, że sprawa jest w sądzie.

Nie zgłoszono więcej spraw.
Na tym obrady XXI Sesji zakończono.
Protokolant
............................
Chełmno, dnia 4.05.2009 roku.
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